

AGIR Project Proposal

2023-2024

Title (Titre)

EN: *Voices for Tomorrow: A Podcast Exploring Digital and Environmental Innovation*

FR: *Des Voix pour Demain : Un Podcast Explorant l'Innovation Numérique et Écologique*

Partner/Client (Partenaire/Client)

EN:

- Local associations.
- Experts in digital inclusion and the digital divide.
- Entrepreneurs working in green and sustainable IT innovation.

FR :

- Associations locales.
 - Experts en inclusion numérique et fracture numérique.
 - Entrepreneurs spécialisés dans l'innovation verte et durable dans l'informatique.
-

Dimensions (Dimensions)

EN:

- SOCIAL
- SCIENTIFIC
- ARTISTIC (Using podcasts as a creative medium of expression)
- METHODOLOGICAL

FR :

- SOCIALE
- SCIENTIFIQUE
- ARTISTIQUE (Utiliser le podcast comme un moyen d'expression créatif)
- MÉTHODOLOGIQUE

Summary including Objectives and Deliverables (Résumé y compris les objectifs et les livrables)

EN:

Voices for Tomorrow is a podcast that showcases the efforts of individuals and organizations addressing challenges in digital inclusion and sustainable IT innovation. By interviewing experts and entrepreneurs, this project aims to raise awareness, inspire action, and provide practical solutions in these fields.

Deliverables:

- A series of approximately 3 episodes (depending on participant availability) focusing on these topics:
 - **Episode 1:** Digital inclusion: Exploring solutions to the digital divide with a sociologist or technology expert.
 - **Episode 2:** Green entrepreneurship: Insights from a startup founder working on eco-responsible technologies or an expert in sustainable IT infrastructures.

FR :

Des Voix pour Demain est un podcast qui met en avant les efforts des individus et organisations face aux défis de l'inclusion numérique et des innovations durables en informatique. À travers des interviews d'experts et d'entrepreneurs, ce projet vise à sensibiliser, inspirer et proposer des solutions concrètes dans ces domaines.

Livrables :

- Une série d'environ 3 épisodes (selon la disponibilité des intervenants) portant sur ces thématiques :
 - **Épisode 1** : Inclusion numérique : explorer les solutions pour réduire la fracture digitale avec un sociologue ou un expert en technologies.
 - **Épisode 2** : Entrepreneuriat "green" : témoignage d'un fondateur de startup travaillant sur des technologies écoresponsables ou d'un expert en infrastructures informatiques durables.

References (Références)

EN: To be finalized based on selected participants and sources, including articles, reports, and tools for podcast creation.

FR : À finaliser selon les participants et les ressources, y compris articles, rapports et outils pour la création de podcasts.

Project Team (Groupe-Projet)

EN:

- **Coordinator:** Isaline FOISSEY.
- 2 to 3 additional members to join the project, focusing on content creation and dissemination.

FR :

- **Coordinatrice :** Isaline FOISSEY.
- Équipe ouverte à 3 ou 4 nouveaux membres pour travailler sur la création de contenu et la diffusion.